
Protokół Nr 24/12 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Strykowie odbytego 

w dniu 6 lipca2012 roku 

 

Skład Komisji na posiedzeniu w dniu 6 lipca 2012 roku 

1. Radny Andrzej Pożarlik – Przewodniczący Komisji 

2. Radna Marzena Skwarko – Wiceprzewodnicząca Komisji  

3. Radna Małgorzata Kiełbik  

4. Radny Teodor Kołodziejczyk 

5. Radny Karol Lenart 

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Andrzej Pożarlik.  

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Informacja na temat odbioru odpadów stałych i ciekłych z terenu Gminy Stryków w I 

półroczu 2012 roku. 

2. Sprawy różne. 
 

Porządek posiedzenia został przyjęty bez zmian, jednogłośnie. 

Ad.1.  

Przewodniczący poprosił, aby zapoznać się z zestawieniem zbiorczym dot. zebranych 

nieczystości płynnych i stałych za I półrocze 2012 roku przygotowane przez ZGKiM w 

Strykowie.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że komisja zajęła się tematem odbioru śmieci, 

ponieważ chodzi o wychwycenie podmiotów, które nie mają podpisanych umów na odbiór 

odpadów. Urząd powinien mieć wszystkie dane na bieżąco. Pytał, czy są przewidziane kary 

za nie dopełnienie tego obowiązku.  

 

Pani Anna Rosak inspektor ds. ochrony środowiska poinformowała, że kary za niepodpisanie 

umowy wynikają z samej ustawy. Każda z firm, która posiada zezwolenie na odbiór odpadów 

ma obowiązek przedkładać wykazy zawartych umów raz na kwartał.  

 

Przewodniczący Komisji pytał: ile gospodarstw domowych, a co za tym idzie ile 

mieszkańców, ile podmiotów gospodarczych zawarło umowy. Czy jest porównanie do 2011 

roku. Z przedstawionego wykazu wynika, że odebranych jest 900 ton mniej odpadów w 

stosunku do 2011 roku. Czy tam, gdzie mieszkańcy nie wystawiają koszy, to trzeba 

zawiadomić Urząd o tym fakcie. Może być przypadek, ze mieszkaniec ma zawartą umowę, a 

nie wystawia kosza. To też powinno być kontrolowane. Przewodniczący pytał w jaki sposób 

Urząd pilnuje przestrzegania regulaminu utrzymania porządku i ustawy śmieciowej. Ile 

zlikwidowano wysypisk śmieci i ile środków na to przeznaczono.  

 

Pani Bożena Motylińska zastępca burmistrza Miasta-Gminy Stryków poinformowała, że 

wysyłane są do mieszkańców wezwania, którzy nie zawarli dotychczas umów, wezwania o 

przedstawienie umowy wraz  udokumentowanie opłat za śmieci. Jeżeli mieszkaniec nie ma 

umowy to udaje się do Zakładu Gospodarki, podpisuje umowę i przedkłada nam kopie.  

 



Pani Anna Rosak odnośnie podmiotów gospodarczy powiedziała, że jest obowiązek odbioru 

odpadów komunalnych, co innego są odpady z działalności gospodarczej. 

Odpowiadając na kolejne pytania powiedziała, że wysypiska występują na działkach i 

drogach gminnych oraz na działkach prywatnych. Uprzątnięcie śmieci z działki prywatnej 

należy do właściciela nieruchomości. Firma RS II ze Zgierza dotychczas zawarła 264 umowy 

z osobami fizycznymi, ZGKiM w Strykowie 2800 umów, razem ok. 3.000.   

 

 

Pani Bożena Motylińska zastępca burmistrza Miasta-Gminy Stryków poinformowała, że 

środki przeznaczone na ten cel w budżecie są w znacznej mierze już wykorzystane, między 

innymi na likwidacje dzikich wysypisk oraz na uprzątanie worków, które są stawiane przy 

pojemnikach do segregacji odpadów, Zakład Komunalny musi je sprzątać. W budżecie 

zaplanowano 240 tys. zł, poniesione koszty to 162.500 (79.000 na segregację).  

 

Przewodniczący Komisji mówił o utwardzeniu podłoża pod pojemniki do segregacji 

odpadów, powinno to być utwardzone do asfaltu, trzeba w niektórych miejscach to poprawić.  

 

Komisja przyjęła wniosek o poprawę utwardzonych miejsc do odbioru segregowanych 

odpadów (utwardzenie do linii asfaltu).  

Głosowanie: 5 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących  sie 

 

Przewodniczący Komisji pytał jak się sytuacja zmieni po nowym roku.  

 

Pani Bożena Motylińska zastępca burmistrza Miasta-Gminy Stryków poinformowała, że 

ostateczny termin wykonania ustawy, czyli stosowania ustawy przez obywateli jest dzień 1 

lipca 2013 roku. Na ten dzień wszyscy mają postępować zgodnie z przepisami. Gmina musi 

mieć rozstrzygnięty przetarg na odbiorcę śmieci, a mieszkańców obowiązywać będzie cennik 

ustalony przez Gminę. Będzie to forma podatku. W jaki sposób ten cennik będzie ustalony 

jeszcze nie wiadomo. Na tę chwile uczestniczymy w szkoleniach. Pani zastępca burmistrza 

przypomniała, że będzie obowiązek wskazania Gminie zakładu odbioru śmieci, są 

potworzone regiony z zakładami utylizacji. Gmina Stryków należy do Związku 

Międzygminnego BZURA, usilnie zmierzamy do budowy zakładu utylizacji w Piaskach 

Bankowych. Zakład Gospodarki Komunalnej nie będzie mógł przystąpić do przetargu na 

odbiór odpadów, ale nadal będzie sprzątać śmieci z miejsc publicznych, inny zakład będzie 

odbierał śmieci od osób fizycznych.   

 

Pani Anna Rosak powiedziała, że samorządy będą musiały podjąć szereg uchwał w tym 

temacie: deklaracja właściciela nieruchomości, ustalenia opłaty, być może będzie to opłata 

kwartalna, wszystko to będzie wpływało do gminy, trzeba będzie zaksięgować, wystawić 

zaległości.  Jakie przyjęte będą kryteria do ustalenia opłat jeszcze nie wiadomo, czy będzie to 

ilość osób w gospodarstwie, ilość zużytej wody czy powierzchnia domów.  

 

Przewodniczący komisji zapytał czy Gmina uważa, że ma kontrolę nad odbiorem nieczystości 

stałych, jeśli chodzi o gospodarstwa domowe.  

 

Pani Bożena Motylińska zastępca burmistrza Miasta-Gminy powiedziała, ze nie jesteśmy w 

stanie odpowiedzieć twierdząco, że mamy kontrolę. Intensywnie wychwytujemy osoby, które 

mają niezawarte umowy na odbiór śmieci. Jeżeli dotrzemy do wszystkich gospodarstw to 

potwierdzimy tę informacje. Podmioty, które prowadzą działalność gospodarczą podlegają 

ustawie o odpadach, kontrolować może ich Sanepid  i WIOŚ, a Urząd pod względem 



przestrzegania regulaminu utrzymania porządku w Gminie. Na stanowisku ds. ochrony 

środowiska pracuje aktualnie jedna osoba, jest stażysta do pomocy do końca sierpnia br. 

Będziemy musieli zatrudnić dodatkowo jedną osobę.  

 

Pani Anna Rosak poinformowała także, że przy wysyłaniu wezwań jest problem z numerami 

posesji, ponieważ okazuje się, że posesje są niezamieszkałe, ustalenie faktycznej ilości posesji 

jest bardzo trudne.  

 

Podsumowując Komisja przyjęła wniosek. Komisja stwierdza z zadowoleniem, że 

podjęto działania dyscyplinujące właścicieli posesji do podpisywania umów na odbiór 

odpadów stałych i ciekłych.  

Głosowanie: 5 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących  się 

 

Ad. 2.  

 

Spraw różnych nie zgłoszono.  

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała E. Tomczak.  

 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

       Rady Miejskiej w Strykowie  

 

                  Andrzej Pożarlik 

 
 


